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Návrh na uznesenie: 

 

Mestské zastupiteľstvo v Trebišove  

 

berie na vedomie 

Informatívnu správu zo zasadnutia Komisie školstva, kultúry a športu zo dňa 21. 11. 2023. 

  

        

 

 

 

 

 

Predkladá: PhDr. Daniela Fecková, predsedníčka komisie 

Spracoval: RNDr. Jana Partilová, tajomníčka komisie 

 

 

 

V Trebišove 22. 11. 2023 

 

 

 

PhDr. Daniela Fecková  v. r. 
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Komisia školstva, kultúry a športu          
                                                                                                              

Informatívna správa zo zasadnutia komisie dňa 21. 11. 2023 
 

 

     Poslanci       Neposlanci 

 

Prítomní členovia komisie:   1. PhDr. Daniela Fecková             1. Mária Johanidesová                          

      2. PhDr. Beáta Kereštanová             2. Mgr. Miroslav Tóth  

                            3. Mgr. Lenka Janoková                  3. Mgr. Dušan Kobeľa 

                                                   

Neprítomní členovia komisie:  1. RNDr. Slavomír Partila     

          

Ostatní prítomní:    1. RNDr. Jana Partilová 

      2. Ing. Rastislav Kočiš 

                                                 3. JUDr. Martin Galgoczy, LL.M. 

               

Priebeh rokovania: 

 

1. Otvorenie 

Zasadnutie  otvorila  a všetkých prítomných privítala PhDr. Daniela Fecková,  predsedníčka  komisie.  

Konštatovala, že program zasadnutia komisie bol zaslaný spolu s  materiálmi k  rokovaniu, 

predstavila  program, ktorý bol doplnený o Návrh Dodatku č. 1 k Všeobecne záväznému nariadeniu 

mesta Trebišov č. 172/2021 o poskytovaní dotácií a požiadala prítomných členov o hlasovanie 

o doplnenom programe zasadnutia: 

2. Návrh Dodatku č. 1 k VZN mesta Trebišov č. 172/2021 o poskytovaní dotácií, 

3. Suma finančných prostriedkov vyčlenených na dotácie na rok 2024, 

4. Návrh Dodatku č. 1 k Všeobecne záväznému nariadeniu mesta Trebišov č. 183/2023 

o určení výšky príspevkov v školách a školských zariadeniach, 

5. Návrh príspevku za umiestnenie dieťaťa v Mestských detských jasliach, 

6. Návrh na delegovanie zástupcov zriaďovateľa v rade školy v zriaďovateľskej pôsobnosti 

mesta Trebišov, 

7. Rôzne, 

8. Záver. 

Hlasovanie 

Za:  6                                               Proti: 0                                                 Zdržal sa: 0 

 

2.  Návrh  Dodatku  č.  1  k  Všeobecne  záväznému  nariadeniu  mesta  Trebišov  č.  172/2021  

o poskytovaní dotácií 

JUDr. Martin Galgoczy, LL.M., prednosta MsÚ uviedol predložený návrh dodatku k VZN 

o poskytovaní dotácií, v ktorom sa rozširuje okruh subjektov podporovaných z Fondu na podporu 

hlavných športových klubov. Vo VZN č. 172/2021 o poskytovaní dotácií, sú uvedené subjekty 

dotované z Fondu na podporu hlavných športových klubov a percento objemu finančných prostriedkov 

vyčlenených na účely poskytovania dotácií pre hlavné športové kluby. Dodatkom č. 1 k VZN  

č. 172/2021 sa rozšíri počet subjektov o  Štart Trebišov, ktorý rozvíja činnosť v hádzanárskych 

kategóriách dievčat a percento objemu finančných prostriedkov na hádzanárske kluby sa delí na 

polovicu.  



Strana 2 z 4 

 

Diskusia: 

- Mgr. Miroslav Tóth informoval o tomto rozdelení na dievčenskú a chlapčenskú zložku 

hádzanárov a aj finančnom rozdelení. Vysvetlil, že pre účely tréningov malých detí poskytuje 

priestory aj SSOŠ DSA. Poďakoval mestu za túto dotáciu. 

- PhDr. Daniela Fecková upriamila pozornosť na potrebu udržateľnosti podpory športu pre 

mladých v meste a aj odmeňovania ľudí, ktorí sa im venujú. Vďaka ním zaznamenáva 

Trebišovská hádzaná, chlapčenská aj dievčenská, ale aj ostatné športy celoslovenské úspechy 

a to si vyžaduje veľa času, námahy a to treba jednoznačne podporiť.  

                                                                                                                                                      

Stanovisko komisie: 

Komisia školstva, kultúry a športu odporúča schváliť predložený návrh Dodatku č. 1 

k Všeobecne záväznému nariadeniu mesta Trebišov č. 172/2021 o poskytovaní dotácií. 

Hlasovanie 

Za:  6                                               Proti: 0                                                 Zdržal sa: 0 

 

3. Suma finančných prostriedkov vyčlenených na dotácie na rok 2024 

PhDr. Daniela Fecková informovala prítomných, že určiť celkovú sumu na poskytovanie dotácií na 

podporu rozvoja športu a telesnej kultúry, ako aj všeobecne prospešných služieb a všeobecne 

prospešných alebo verejnoprospešných účelov je v kompetencii mestského zastupiteľstva. Navrhovaná 

suma na rok 2024 je 256 000,00 eur. Sumy finančných prostriedkov vyčlenených na účely 

poskytovania dotácií na podporu jednotlivých hlavných športových klubov sú vypočítané v súlade 

s navrhovaným dodatkom k VZN o poskytovaní dotácií. Prítomní členovia komisie nevzniesli 

k predloženému materiálu žiadne výhrady a pripomienky. 

Stanovisko komisie: 

Komisia školstva, kultúry a športu odporúča schváliť Sumu finančných prostriedkov 

vyčlenených na účely poskytovania dotácií na rok 2024. 

Hlasovanie 

Za:  6                                               Proti: 0                                                 Zdržal sa: 0 

 

4. Návrh Dodatku č. 1 k Všeobecne záväznému nariadeniu mesta Trebišov č. 183/2023 o určení 

výšky príspevkov v školách a školských zariadeniach 

PhDr. Daniela  Fecková  informovala  prítomných o potrebe zmeny určiť príspevky zákonného 

zástupcu dieťaťa/žiaka v školských zariadeniach, v ktorých je to nevyhnutné,  t. j. v školských kluboch 

detí pri ZŠ (ďalej len „ŠKD“)  a  centre voľného času (ďalej len „CVČ“)  na základe  požiadaviek  škôl  

a školských zariadení. Dôvodom navrhovanej zmeny výšky príspevku je aj naďalej zachovanie ponuky 

a garancie miesta v ŠKD pri ZŠ, o ktoré je zo strany zákonného zástupcu  dieťaťa/žiaka  záujem,  

nakoľko rozpočtované finančné prostriedky a súčasný príspevok rodiča nepokryjú zabezpečenie 

prevádzky tohto zariadenia. Zmena výšky príspevku na činnosť CVČ, za dieťa od 5 do 15 rokov, ktoré 

nemá trvalý pobyt v meste Trebišov sa nedotkne rodičov detí/žiakov, nakoľko príspevok uhrádza 

obec/mesto, v ktorom  má  dieťa  navštevujúce  CVČ  trvalý pobyt,  na základe  zmluvy o poskytnutí 

dotácie na záujmové vzdelávanie detí a mládeže. 

Diskusia: 

- Mária Johanidesová upozornila na rôznosť navýšenia finančných prostriedkov pre školy, že 

v minulosti bola jednotná a vyslovila obavu, že v prípade škôl, ktoré potrebujú navýšiť 

financie, ubudne záujem o ŠKD.  

- PhDr. Daniela Fecková vysvetlila nutnosť navýšenia poplatkov minimálne z dôvodu 

zdražovania energie. 

- Ing. Rastislav Kočiš vysvetlil návrh na čiastočnú úhradu nákladov spojených s činnosťou CVČ.  
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Stanovisko komisie: 

Komisia školstva, kultúry a športu odporúča schváliť predložený návrh Dodatku č. 1 k 

Všeobecne záväznému nariadeniu mesta Trebišov  č. 183/2023 o určení výšky príspevkov 

v školách a školských zariadeniach. 

Hlasovanie 

Za:  6                                               Proti: 0                                                 Zdržal sa: 0 

 

5. Návrh príspevku za umiestnenie dieťaťa v Mestských detských jasliach     

       Ing. Rastislav Kočiš  uviedol,  že  novelou zákona č. 571/2009 Z. z. o rodičovskom príspevku došlo 

s účinnosťou od 01. 08. 2023 k jeho navýšeniu pri oprávnenej osobe s nárokom na materské na dieťa, 

na ktoré si uplatnia nárok na rodičovský príspevok. Touto sociálnou pomocou štát prispieva rodičovi 

na zabezpečenie riadnej celodennej starostlivosti o dieťa, teda aj v čase pracovnej vyťaženosti (doby) 

rodiča dieťaťa, ktorý má možnosť využiť pre svoje dieťa mestské detské jasle. V nadväznosti na vyššie 

uvedené, zvýšených bežných výdavkov na zabezpečenie tejto sociálnej služby pre občanov a absencie 

akejkoľvek štátnej (dotačnej) pomoci zriaďovateľovi jaslí, t. j. mestu Trebišov, navrhujeme úpravu 

výšky príspevku za umiestnenie dieťaťa v Mestských detských jasliach, T. G. Masaryka 2229/36, 

Trebišov v rámci Cenníka služieb poskytovaných mestom s účinnosťou od 01. 01. 2024 tak, ako je to 

uvedené v dôvodovej správe k predmetnému návrhu. 

 Diskusia: 

- Mgr. Lenka Janoková sa zaujímala, koľko rodičov prejavilo záujem o služby Detských jaslí 

v Trebišove, či tomuto záujmu kapacitne jasle stačia a upriamila pozornosť, že túto sociálnu 

službu mesta využívajú pracujúci rodičia, ktorí nemajú možnosť zveriť deti starým rodičom 

a chcú pracovať. Zaujímala sa, aký je záujem o túto službu, či prevyšuje možnosti mestských 

detských jaslí.   

- RNDr. Jana Partilová v tejto súvislosti poďakovala p. riaditeľovi SSOŠ DSA, za promptné 

riešenie situácie v jasliach, keď bolo treba nájsť náhradu na zastupovanie pani vychovávateľky 

posunul študentku pomaturitného štúdia - Učiteľstvo pre materské školy a vychovávateľstvo, 

ktorá spĺňala predpoklady na zastupovanie a týmto bolo zabezpečené fungovanie prevádzky 

detských jaslí. 

- Mária Johanidesová poukázala na zvýhodnenie sumy pre rodičov dvojčiat, uvítala 

a poďakovala za túto možnosť.      

 Stanovisko komisie: 

Komisia školstva, kultúry a športu odporúča schváliť Návrh príspevku za umiestnenie dieťaťa  

v Mestských detských jasliach, T. G. Masaryka 2229/36, Trebišov. 

Hlasovanie 

Za:  6                                               Proti: 0                                                 Zdržal sa: 0 

 

6. Návrh na delegovanie zástupcov zriaďovateľa v rade školy v zriaďovateľskej pôsobnosti 

mesta Trebišov 

RNDr. Jana Partilová informovala prítomných, že podľa § 25 ods. 12 písm. a) členstvo v orgánoch 

školskej samosprávy zaniká uplynutím funkčného obdobia orgánu školskej samosprávy. Rade školy 

pri Základnej škole I. Krasku 342/1, Trebišov skončilo funkčné obdobie dňom 15. 11. 2023. V zmysle 

§ 1 ods. 3 vyhlášky MŠVVaŠ SR č. 291/2004 Z. z., ktorou sa určujú podrobnosti o spôsobe 

ustanovenia orgánov školskej samosprávy, o ich zložení, o ich organizačnom a finančnom zabezpečení  

v znení neskorších predpisov sa na Základnej škole Ivana Krasku 342/1, Trebišov uskutočnili voľby 

členov rady školy za pedagogických, nepedagogických zamestnancov a zástupcov rodičov žiakov, 

ktorí nie sú zamestnancami školy. V súlade s platnou legislatívou týmto potvrdzujeme delegovaných 

členov zriaďovateľa, t. j. MVDr. Ivana Hrdlíka, Ing. Jozefa Gazdaga, Kolomana Demetera a Babkena 

Chačlariana do ďalšieho funkčného obdobia Rady školy pri Základnej škole I. Krasku 342/1, Trebišov.   

 

https://www.dsatv.sk/uchadzac/pomaturitne_studium/pms-ucitelstvo_pre_materske_skoly_a_vychovavatelstvo/
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Stanovisko komisie: 

Komisia školstva, kultúry a športu odporúča schváliť delegovanie zástupcov zriaďovateľa 

v Rade školy pri Základnej škole I. Krasku 342/1, Trebišov. 

Hlasovanie 

Za:  6                                               Proti: 0                                                 Zdržal sa: 0 

 

7. Rôzne 

RNDr. Jana Partilová informovala komisiu o zámere mesta, podporiť ZŠ Komenského 1962/8, 

uchádzať sa v treťom kole výzvy na predloženie žiadostí o poskytnutie prostriedkov mechanizmu na 

podporu obnovy a odolnosti – Učitelia pre 21. storočie na projekt Regionálne centrá podpory 

učiteľov. Výzva je otvorená do 30.11. a v Košickom kraji je jedno „biele miesto“ okres Trebišov, 

ktoré RCPU nemá. Oddelenie školstva je v plnej súčinnosti s p. riaditeľom, ktorý bude zriaďovateľom 

RCPU v Trebišove a bude poskytovať služby mentoringu pre ZŠ v meste a aj v okrese Trebišov. 

Momentálne sme v štádiu prípravy žiadostí a hľadaní partnerov na spoluprácu. Zároveň sa táto ZŠ, 

Komenského, Trebišov zaregistrovala do procesu zavádzania nového štátneho vzdelávacieho 

programu pre základné vzdelávanie od nasledujúceho školského roka v rámci kurikulárnej reformy 

MŠVVaŠ SR. V takejto snahe podporíme aj ostatné ZŠ v Trebišove, keďže od šk. r. 2026/2027 bude 

nový štátny vzdelávací program zavedený na všetkých školách celoplošne.  

 

8. Záver 

PhDr. Daniela Fecková sa prítomným poďakovala za aktívnu účasť a ukončila zasadnutie komisie. 

 

Zapísal: RNDr. Jana Partilová, tajomníčka komisie 

 

Schválil: PhDr. Daniela Fecková, predsedníčka komisie 


